
Geachte raadsleden,  

 

Wij hebben u een tijd geleden een brief gestuurd over de bevindingen van onderzoeken naar 

de effecten van de intensieve veehouderij op de gezondheid van omwonenden. In de 

commissie Ruimte is er over gesproken en de wethouder heeft onlangs antwoorden gegeven 

op vragen van de SP m.b.t die gezondheidseffecten. In de commissie is door enkele fracties 

een vergelijking gemaakt tussen de tussentijdse onderzoeksbevindingen en een 

'winstwaarschuwing'. Treffend. Maar daarbij moeten we niet vergeten dat we hier niet over 

geld spreken, maar over de aantasting van de levensverwachting van omwonenden.  

 

In de antwoorden van de wethouder wordt steeds aangegeven: wij moeten de wet volgen 

en kunnen niets anders dan meewerken met de realisatie van het NGB. En hij stelt dat een 

eerder GGD-onderzoek groen licht heeft gegeven. In onze brief schreven we al dat in dat 

onderzoek logischerwijs de recente onderzoeken niet mee zijn genomen. En in dat 

onderzoek is ook niet ingegaan op de concentratie van verschillende IV-bedrijven, met 

allerlei invloeden op elkaar die nog helemaal niet bekend zijn. Onlangs is er weer een 

aanvraag ingediend voor ombouw van een varkensstal tot een melkgeitenbedrijf in LOG 

Witveldweg. Het lijkt er op dat er gegokt wordt met de gezondheid van de omwonenden. En 

er worden geen maatregelen genomen door de politiek om de gezondheid van de burgers te 

borgen. Men verschuilt zich achter de rijksoverheid en het GGD-onderzoek. Maar in dat 

onderzoek wordt al gewezen op de negatieve effecten van het NGB op de omwonenden. Er 

zijn al wat jaren voorbij, maar tot nu toe hebben we van het gemeentebestuur nog geen 

enkele maatregel gehoord of zelfs maar enige inspanning waargenomen, die gericht is op de 

bescherming van omwonenden. Twee keer heeft de rijksoverheid – in de tijd van Staatssecretaris 

Bleker - de lagere overheden gevraagd de procedures rondom megastallen stil te leggen in 

afwachting van het gezondheidsonderzoek. Twee keer heeft het bestuur van Horst aan de Maas dat 

verzoek afgewezen. Dan kun je toch niet meer zeggen dat je er niets tegen hebt kunnen doen? Dan 

ga je toch enkel voor het economisch belang van een klein groepje ondernemers? Gemeenteraad, 

doe nou eens eindelijk, waarvoor u gekozen bent, kom op voor de belangen van uw inwoners! En als 

u denkt dat u dat als gemeente in u eentje niet zou kunnen, zoel dan samenwerking. Met andere 

gemeenten zoals Venray, met de provincie Limburg, met Brabant. Maak u sterk! 

 

De politiek gaat op dit moment – zo menen wij - volledig voorbij aan haar 

verantwoordelijkheid. Er wordt gewezen op het ontbreken van landelijke richtlijnen of 

wetgeving. Dat klinkt als: "Er is geen regelgeving, dus u kunt doodvallen"! Een strikt 

bestuurlijk-juridische houding, die voorbijgaat aan de gevolgen voor mensen van vlees en 

bloed, maar die tegelijkertijd de mogelijkheden die er wél zijn onbenut laat!. 

 

U kunt zich misschien voorstellen dat wij dat schandalig vinden. Maar we zien het vaker. De 

q-koorts is door overheden steeds gebagatelliseerd, tot het niet meer kon. En hetzelfde 

gebeurde met de gaswinning in Groningen. Het lijkt er op dat de overheid - die wij burgers 

gekozen hebben om juist ook het individu overstijgende belangen te behartigen - op dat 



punt gewoon niet meer te vertrouwen is, ons in de steek laat, ook op lokaal niveau. 

Als het al zo is dat de gemeente geen wettelijke instrumenten heeft om ons en onze 

gezondheid te beschermen, dan zou je toch verwachten dat onze bestuurders er alles aan 

doen onze belangen op andere manieren te behartigen. Bijvoorbeeld door voortdurend aan 

de bel te trekken, door steeds op de stoep te staan bij die hogere overheden, die volgens de 

lokale politiek verantwoordelijk zijn. Maar wij merken er niets van. Sterker nog, we zien dat 

de verantwoordelijke bestuurders hier hun verantwoordelijkheid afschuiven en wegduiken 

voor ook maar enige aansprakelijkheid.  

 

Kortom: waar in het GGD-rapport al gewezen wordt negatieve gezondheidseffecten, waar 

tussenonderzoeken van het RIVM en andere onderzoeken negatieve effecten aantoont, doet 

bestuurlijk Horst aan de Maas of haar neus bloed. 

 

Geachte gemeenteraad, wij hebben er niets aan als we straks ziek worden als alle plannen in 

LOG Witveldweg gerealiseerd zijn en wij daarmee in het gelijk gesteld worden. Wij dachten 

dat een verstandige overheid uitgaat van wat zo mooi heet het voorzorgbeginsel. Maar hier 

in Horst aan de Maas merken we er niets van, als concrete bedreigingen zich aandienen. 

Moeten we er vanuit gaan dat u een ziekmakende overheid bent? Natuurlijk zegt u niet 

recht in ons gezicht dat het u niet interesseert of omwonenden ziek worden van IV-stallen, 

ook al zegt het RIVM dat in haar tussenrapportages wel! Moeten we er van uit gaan dat u de 

put dempt als het kalf verloren is? Of mogen we van u verwachten dat u - eventueel samen 

met ons – toch gaat strijden voor het behoud van een gezonde leefomgeving? Dat laatste 

vragen wij u. Niet meer en niet minder! 

 

Ik dank u voor uw aandacht. 

 

Paul Geurts 

(namens de vereniging Behoud de Parel) 

 


